



Feng Chia
University



逢甲大學



語言教學中心
華語組

Language Center
Chinese Division

Feng Chia University
Language Center

Chinese Division

PO BOX 25-202

Seatwen 407

Taichung

TAIWAN R.O.C.

☎ 886-4-2451-7250 (5871, 5875, 5876)

☎ Fax: 886-4-2451-0243

✉ fculc@fcu.edu.tw

🌐 www.fculc.fcu.edu.tw



Cultural Trip to Miaoli

實用資訊 PRACTICAL INFORMATION

本組學制以三個月為一期，開課日分別為：

秋季班	九月五日
冬季班	十二月五日
春季班	三月五日
夏季班	六月五日

若開課日正好是週末，則順延至下個星期一。每期開課日前2個工作天開始註冊，開課日後5個工作天內可加退選。加退選截止之前，皆可辦理註冊。學生收到入學許可證後，即可辦理入台簽證。想要了解簽證方面的規定，請查詢

<http://www.npa.gov.tw/iff/main1.html>

學生申請入學許可須提供下列文件：

- 填寫完整之申請表
- 學習計畫--包含學習目標、華語程度、學習華語原因
- 最高學歷畢業證書影本
- 最高學歷成績單（中文或英文版）
- 最近六個月內健康檢查報告（中文或英文）--包含X光及血液(AIDS或其他傳染病)檢驗結果，格式依各醫院所提供
- 一封推薦函--由華語教師提供，若沒有學過華語，則由其他教師提供一封英文推薦函
- 護照影本
- 兩張護照相片



除畢業證書及護照以外，其他文件必須提供正本，所有申請文件將由本組保留。一旦獲准入學，本組將核發入學許可證，以供申請入台簽證用。

The Chinese Division **calendar** is based on the quarterly system of three months each. The quarter actually starts on the following dates:

Spring	5 March	Summer	5 June
Fall	5 Sept.	Winter	5 Dec.

If the 5th is a weekend, classes will begin the following Monday.

Registration for each quarter starts 2 working days prior to the start of classes. The add/drop period is 5 working days after the start date. Students may register until the add/drop deadline. The following documents are required for admission:

- A completed **application form**
- A **study plan**, including a statement of study goals, details of Chinese language ability, and reasons for wanting to study Mandarin
- A photocopy of applicant's highest academic **diploma**
- A **transcript** (in Chinese or English) of the highest education
- A **certificate of good general health**, including the results of a chest X-ray examination (not the actual x-ray negative) and of a blood test showing that the applicant is free from any infectious diseases (including AIDS and sexually-transmitted diseases), signed by a certified physician. The certificate must be issued less than six months prior to the start of the term. The Language Center does not provide standardized health forms. The certificate can also be obtained in Taiwan, but in all cases it has to be in either English or Chinese.

國語文中心於1975年設立，並自2001年起改制為華語組，隸屬於語言教學中心。為了讓學生有良好的學習成效，所有課程皆由中籍教師任教。欲查詢華語組資訊或課程內容，請至 www.fculc.fcu.edu.tw。

The Chinese Language Center was established in 1975 and since 2001 it has been incorporated as the Chinese Division in the newly established Language Center. Our faculty consists of only native-speaking instructors. For further detailed information on the Chinese Division, please refer to the Language Center website at www.fculc.fcu.edu.tw.



Christmas Party

課程與活動 COURSES AND ACTIVITIES

想要在自然環境中學習華語和中華文化嗎？歡迎加入我們的行列！只要高中課文憑和外國護照，就可以申請入學，申請前須先參加開課檢定測驗，然後依華語程度分班上課。除了華語課程，本組還開設台語、簡體字、文書處理、商用中文、國文、文學、哲學、歷史、文化等選修課程。教學與教材，採取注音、符號及漢語拼音並用。每週上課最少10小時，最多16小時（包含必修及選修），選修課程不另外收費。除語文課程外，學生還需修習三門文化課程。符合所修課程要求，即可獲得

本組除了提供華語及文化課程外，還舉辦下列各式各樣的活動：

- 文化參觀旅遊
- 校內比賽（歌唱、短劇、耶誕表演等）
- 電影賞析
- T恤設計比賽
- 國際文化週
- 學校餐會（春節、端午節、中秋節）



All foreigners who are interested in studying Mandarin Chinese, including reading, writing, speaking and listening are welcome to the Chinese Division. A high school diploma and a foreign passport are the only prerequisites to apply. Applications should be submitted minimum six weeks prior to the start of the term. Students who have studied Mandarin Chinese before will take a placement test to determine their course level.

Currently, our Chinese Division offers Mandarin courses at 10 levels. In addition to the 4-skill Mandarin course, we offer courses in Taiwanese, Simplified Characters, Word Processing, Chinese Literature, Business Chinese, Chinese Philosophy and Chinese History and Culture. Both the Chinese Phonetic System (bpmf) and Pinyin Romanization are used in our teaching materials. Each student is required to take a minimum of 10 hours a week, consisting of the required course of that level and elective courses. You can take up to a maximum of 16 hours per week, without any change to the tuition. Besides the language courses, the Language Center also requires each student to take three cultural courses per term. When a student has met all criteria, a Certificate of Completion will be awarded.

Besides the regular classes and the cultural courses, there are a lot of other activities for Language Center students:

- cultural trip each term
- on-campus contest (singing, skits, Christmas show, etc.)
- monthly film with expert analysis
- yearly T-shirt design contest
- International Cultural Week
- university sponsored luncheons (Chinese New Year, Dragon Boat Festival, Moon Festival)



Cultural Trip to Tainan



Kung Fu Class

- At least one **letter of recommendation** by the applicant's present or former Chinese teacher. Those who have not studied Chinese before should enclose an English letter of recommendation by their present or former teachers.
- A **copy of passport** (pp. 2-3)
- 2 recent passport **photos**

All submitted documents, except for the diploma and the passport, should be originals. Once submitted, none of these documents will be returned.

Registering students will receive an Admission Approval that they have to use for **visa** application to enter Taiwan. For further information, refer to <http://www.npa.gov.tw/iff/main1.html>

設備與工作人員 EQUIPMENT AND STAFF

五言教學中心擁有圖書資料室及電腦，學生可以用中文、英文、日文、韓文、泰文輸入上網或查詢資料。本組學生也可以使用中心及校內其他各項設備（如體育館、游泳池、總圖書館、電腦室等）或加入學生社團。此外，中心工作人員的態度親切和善，常能協助學生解決各種問題。

The Language Center has its own Language Resource Library and computers with Internet access in Chinese, English, Japanese, Korean and Thai. Language Center students can use all the on-campus facilities (such as gym, pool, library, computer labs) and become members of the many student clubs. Besides these facilities, the Center can also pride itself on a very friendly and helpful staff that will try to help you solve whatever problem you may encounter.



位置與交通 LOCATION & TRANSPORTATION

本校地處於台灣中部的台中市，離北邊的台北市約需兩小時的車程，台灣南北有名的觀光景點都可以在一天之內來回。

搭計程車可於十分鐘內抵達朝馬長途轉運站、三十分鐘內可到達火車站。台中市除了天氣比台北市良好舒適以外，生活費也比較少。

Feng Chia University is located in Taichung, central Taiwan, approximately a two-hour drive south of Taipei. All of Taiwan's exciting attractions are within a day's drive.

Long distance bus stops (Chao Ma): 10 minutes by taxi. Train station: 30 minutes by taxi. Apart from having the most agreeable climate in Taiwan, life in Taichung is also considerably cheaper than in Taipei.

請傳真或寄電子郵件來索取入學申請書，或者上網直接報名（網址如下）。

For application forms, fax or e-mail us; web-based registration available at www.fculc.fcu.edu.tw/Application.htm.

歡迎秋季班新生的到來!

Welcome to our new students!

Selamat datang siswa baru!

신입생 여러분 환영합니다.

Bienvenue à nos nouveaux étudiants!

Mabuhay sa ating mga bagong estudyante!

新入生の皆さん、ようこそ!

iBienvenidos a nuestros nuevos estudiantes!

Unseren neuen Studenten ein herzliches Willkommen!

Шинэ оюутнууд тавтай морилно уу!

Welkom aan onze nieuwe studenten!

Nhật liệt mừng nhữg sinh viên men.

Universitemize hos geldiniz!

ยินดีต้อนรับ นักเรียนใหม่ทุกท่าน.

